

P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN



The P2P 2025 Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth

We are pleased to announce the Pathways to Prosperity's third annual Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth. This award will support a newcomer youth in Canada to attend the P2P National Conference in Halifax on November 24-25, 2025. The award will include travel to Halifax for the conference, three nights accommodation, and conference registration. To qualify, applicants must have been born outside of Canada, currently be living here, and be between 18 and 30 years old.

We invite newcomer youth to apply by submitting:

- Your name and email address
- A one-page description of why you are interested in attending the conference and how it will benefit your career
- A nomination letter from an individual who has been in a supervisory role to you within the last three years – e.g., a work supervisor, research supervisor, volunteer organization leader

Applications should be submitted to admin@p2pcanada.ca with the subject line: Application for Jean McRae Award, by **September 5, 2025**.

Feature Your LIP or RIF in the 2025 LIP/RIF Accomplishments Booklet!

Deadline: August 29, 2025

Pathways to Prosperity is continuing its annual tradition of highlighting the many recent accomplishments of the LIPs and RIF. As part of this initiative, we will be showcasing your most impactful accomplishments at the 2025 P2P-FCFA Conference for Local Immigration Partnerships and Réseaux en immigration francophone in November. This is an opportunity to highlight your efforts, inspire collaboration, and share innovative practices that are making a difference in communities across the country.

We invite you to share one major accomplishment from your LIP or RIF within the last two years by completing the form linked [here](#) by **August 29, 2025**.

[Click here to view our 2024 booklet.](#)

Enter Your Accomplishment Here

Sharing Settlement and Integration Practices that Work

New Video and Brief Now Available

We are excited to announce that a new video and brief on a promising practice in settlement and integration are now available on the P2P website. Funded by Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC), P2P's Promising Practices project highlights promising practices in immigrant settlement and integration with an empirical basis for their effectiveness. This includes video interviews of those who developed and are administering the practices, and briefs that highlight the key aspects of the practices that make them effective and innovative.

Featured Practice

Roots of Safety

Organization: DIVERSEcity Community Resources Society



About: Roots of Safety is a culturally responsive, trauma-informed safety and empowerment planning model designed for service providers working with immigrants and refugees impacted by gender-based violence. The model equips service providers with a structured yet adaptable framework to facilitate culturally appropriate conversations, enhancing clients' safety while respecting their cultural backgrounds and circumstances. Central to its approach is the use of three columns, which guide clients to (1) identify their strengths, (2) outline the risks and challenges they face, and (3) collaboratively develop a personalized empowerment plan that links strengths directly to those challenges. The Roots of Safety training typically requires four hours, delivered in one or two sessions, and offers follow-up coaching and access to additional resources. The model is suitable for individuals from a range of professional and community backgrounds. While originally developed for gender-based violence contexts, Roots of Safety has also been used to support clients facing settlement challenges such as housing, employment, medical care, and community integration. It has also informed the Stories of Strength program, where trained community members deliver empowerment-based workshops tailored to their own communities.

[Read the Brief](#)



CALLS FOR PROPOSALS NOW OPEN

Deadline: August 15

Pathways to Prosperity will be holding its 13th Annual National Conference at the Halifax Convention Centre in Halifax on November 24 – 26, 2025. A virtual option will also be available on these dates.

The calls for proposals for workshops, roundtables, and posters for the Pathways to Prosperity 2025 National Conference and the P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF are now open. We must receive your proposal by **August 15** in order for it to be considered.

[CLICK HERE FOR MORE
INFORMATION](#)



Share This
Email



Share This
Email



Share This
Email

LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ



Le Prix Jean McRae 2025 de VVP pour un jeune nouvel arrivant

Nous avons le plaisir d'annoncer le troisième Prix annuel Jean McRae pour un jeune nouvel arrivant, décerné par Voies vers la prospérité. Ce prix permettra à un jeune nouvel arrivant au Canada d'assister à la Conférence nationale de VVP à Halifax les 24 et 25 novembre 2025. Le prix comprendra le voyage à Halifax pour la conférence, trois nuits d'hébergement et l'inscription à la conférence. Pour être admissibles, les candidats doivent être nés à l'extérieur du Canada, vivre actuellement ici et être âgés de 18 à 30 ans.

Nous invitons les jeunes nouveaux arrivants à postuler en soumettant :

- Votre nom et votre courriel
- Une description d'une page des raisons pour lesquelles vous êtes intéressé à assister à la conférence et de la façon dont elle bénéficiera à votre carrière
- Une lettre de nomination d'une personne qui a été dans un rôle de supervision pour vous au cours des trois dernières années - par exemple, un superviseur de travail, un superviseur de recherche, un directeur d'organisation bénévole

Les demandes doivent être soumises à admin@p2pcanada.ca avec comme objet : Candidature au Prix Jean McRae, avant le **5 septembre 2025**.

Mettez en lumière votre PLI ou RIF dans le livret des réalisations PLI/RIF 2025!

**Date limite : le 29 août
2025**

Le partenariat Voies vers la prospérité poursuit sa tradition annuelle qui consiste à mettre en avant les nombreuses réalisations récentes des PLI et des RIF. Dans le cadre de cette initiative, nous présenterons vos réalisations les plus marquantes lors de la conférence VVP-FCFA 2025 pour les Partenariats locaux en matière d'immigration et les Réseaux en immigration francophone, qui se tiendra en novembre. C'est l'occasion de mettre en avant vos efforts, d'inspirer la collaboration et de partager des pratiques innovantes qui font la différence dans les communautés à travers le pays.

Nous vous invitons à partager une réalisation majeure de votre PLI ou RIF au cours des deux dernières années en remplissant le formulaire accessible via [ce lien](#) avant le **29 août 2025**.

[Cliquez ici pour consulter notre livret 2024.](#)

[Entrez votre réalisation ici](#)

Partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent

Nouvelle vidéo et son dossier maintenant disponibles

Nous sommes ravis d'annoncer qu'une nouvelle vidéo et son dossier d'information sur une pratique exemplaire d'établissement et d'intégration sont désormais disponibles sur le site Web de VVP. Financé par Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC), le projet Pratiques exemplaires de VVP met en lumière des pratiques prometteuses en matière d'établissement et d'intégration des immigrants, dont l'efficacité est fondée sur des données empiriques. Il comprend des entrevues vidéo avec les personnes qui ont élaboré et qui administrent ces pratiques, ainsi que des dossiers d'information qui soulignent les aspects clés qui les rendent efficaces et innovantes.

Pratique mise en lumière

Roots of Safety

Organisation : DIVERSEcity Community Resources Society



À propos du programme : Roots of Safety est un modèle de planification de la sécurité et de l'autonomisation adapté à la culture et tenant compte des traumatismes, conçu pour les prestataires de services qui travaillent avec des immigrants et des réfugiés touchés par la violence fondée sur le genre. Ce modèle fournit aux prestataires de services un cadre structuré mais adaptable pour faciliter des conversations culturellement appropriées, améliorant ainsi la sécurité des clients tout en respectant leur contexte culturel et leur situation. Son approche repose sur l'utilisation de trois colonnes qui guident les clients pour (1) identifier leurs points forts, (2) définir les risques et les défis auxquels ils sont confrontés, et (3) élaborer ensemble un plan d'autonomisation personnalisé qui relie directement leurs points forts à ces défis. La formation Roots of Safety dure généralement quatre heures, réparties en une ou deux séances, et offre un accompagnement post-formation ainsi que l'accès à des ressources supplémentaires. Ce modèle convient à des personnes issues de divers horizons professionnels et communautaires. Initialement



VOIES VERS LA
PROSPÉRITÉ

Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

APPELS À PROPOSITIONS MAINTENANT OUVERTS

Date limite : le 15 août

Voies vers la prospérité tiendra sa 13e Conférence nationale annuelle au Centre de convention de Halifax, à Halifax, du 24 au 26 novembre 2025. Il sera également possible de participer en ligne à cette conférence.

Les appels à propositions pour les ateliers, les tables-rondes et les affiches pour la Conférence nationale 2025 de Voies vers la prospérité et la conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF sont maintenant ouverts. Les propositions doivent nous parvenir avant le **15 août** pour être prises en considération.

**CLIQUEZ ICI POUR PLUS
D'INFORMATIONS**



Partagez cet courriel



Partagez cet courriel



Partagez cet courriel

conçu pour lutter contre la violence fondée sur le genre, Roots of Safety a également été utilisé pour aider des clients confrontés à des difficultés d'intégration telles que le logement, l'emploi, les soins médicaux et l'intégration dans la communauté. Il a également inspiré le programme Stories of Strength, dans le cadre duquel des membres de la communauté formés organisent des ateliers axés sur l'autonomisation et adaptés à leur propre communauté.

[Lire le dossier](#)

[Regarder la vidéo](#)

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees
and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés
et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o University of Western Ontario | London, ON N6A 5C2 CA

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!